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سطح شهرداری پایتخت فقط نظافت شهر نیست

نگاهی به ضبط وسایل الکترونیک مجرم توسط مأموران
تحصیل جرم بعد از ضبط وسایل جرم قانونی نیست

نورا حسینی: شهردار تهران این روزها 
شــهر  شــورای  صحن  ثابت  میهمان 
اســت. از زمانی که بررسی اساسنامه 
ســازمان فناوری های نوین در دستور 
کار قرار گرفته، دو جلســه اســت که 
علیرضا زاکانی به شــورای شهر تهران 
می آیــد و از بند بنــد این اساســنامه 
همچنان  اما  منتقــدان  می کند.  دفاع 
نگــران هســتند و تــلاش می کننــد 
بــا اصــلاح اساســنامه از ایجاد یک 
جلوگیری  پرمسئولیت  و  فربه  سازمان 
کننــد؛ ســازمانی کــه ممکن اســت 
مسئولیت های تعریف شده برای آن با 
همپوشانی  شهرداری  بخش های  سایر 
مجوز  «با  پیشــنهاد  باشــد.  داشــته 
شورای شــهر تهران» در پایان هر بند 
اقراریان، رئیس  تکرار می شود. مهدی 
شورای  حقوقی  و  نظارت  کمیســیون 
را  حساسیت  این  دلیل  تهران،  شــهر 
این گونه توصیــف می کند که مارگزیده 

از ریسمان سیاه و سفید می ترسد.

تأکید او درخصوص بند ۳ ماده ۴ اساســنامه اســت 
که به ایجاد صندوق هایی بــرای حمایت از فناوری های 
نوآور اشــاره دارد. مهدی چمران، رئیس شــورای شهر، 
می گوید افزودن این بند نگرانی شــما را برطرف نمی کند 
بلکه می تواند این نگرانی را کم کند؛ زیرا شــهرداری اگر 

بخواهد صندوق را ایجاد می کند.
علیرضــا زاکانــی در دفــاع از ایــن بند گفــت: یک 
جلســه با وزیــر علوم و دو جلســه بــا معاونت علمی 
ریاســت جمهوری در خصوص یکی از بندهای اساسنامه 
برگزار کردیم. مســئولان مجاب شــدند فرصتی را برای 
شــهرداری تهران فراهم کنند. مجوز صندوق نوآوری و 
شکوفایی، قانون مجلس است که قانون گذار در جهش 
مقوله دانش بنیان، این مجوز را داده که عناصر دولتی و 
غیردولتی صندوق را ایجاد کننــد؛ بنابراین به مجوز نیاز 

ندارد.
شــهردار تهــران بــا اشــاره به ایــرادات وارد شــده 
درخصوص صنــدوق نوآوری و شــکوفایی و با تأکید بر 
اینکه اســاس صندوق مجوز قانون اســت، یادآور شــد: 
برخی ســخنان این گونه اســت که انگار می گویید شما 
حق کار نوآورانه را نداریــد، بروید همان وظیفه نظافت 
و جاروکشــیدن شــهر را ایفا کنید. می گویید سطح شما 
همین قدر است  اما حد و اندازه ما این قدر نیست که تنها 
نظافت کنیم و ســطل های زباله را جمع کنیم. این برای 
ما به عنوان یک نهاد خدمتگزار اجتماعی زشــت است. 
ما به  جزء دانشــگاهی نیاز داریم و جزء ســومی نیز جز 
شهرداری نیاز اســت که برای این جزء نیز بر مدار قانون 

مجوز صادر می شود.
او با اشاره به سهم ۴۹ درصدی شهرداری در صندوق 
نوآوری و شکوفایی گفت: ایراد به صندوق نوآوری مانند 
این است که شــما بگویید شهر نیاز به تحول ندارد. جزء 
خلاق در این طرح نیاز به حمایت دارد. با حداقل امکان 
می توان فرصتی را برای شــهر خلق کرد که ســال های 
سال بتوانیم از آن اســتفاده کنیم. به جای اینکه تکیه بر 
موجودیت تمام شــدنی بزنیم، باید امکان سرمایه گذاری 
فراهم کنیم که با ارزش افــزوده چند صد برابری روبه رو 
شویم. ما یک ســهم در صندوق می گذاریم و دولت سه 
ســهم می گذارد؛ سهم شهرداری ۲۵ درصد و دولت ۷۵ 
درصد است. مگر اینکه ما بگوییم به حمایت دولت نیاز 

نداریم و زمین می فروشیم و شهر را اداره می کنیم.
زاکانــی تأکیــد کرد: کســانی کــه به صنــدوق ایراد 
می گیرنــد، باید چهار قید را به جــان بخرند و بگویند که 
شــهر به تحول نیاز ندارد یا اینکه بــرای ایجاد تحول از 
همان منابع قدیمی یعنی زمین فروشی و فروش امکانات 
شهر اســتفاده کنیم. ما ناظر بر شهری صحبت می کنیم 
که تکالیفی چند گانه بر ما در ماده ۵۰ قانون محول کرده 
اســت. برخی امور در تحولات به شهرداری و برخی به 
فعالان شهر برمی گردد و هیچ فضایی جز مشارکت برای 
تحول نداریم. ما نیاز به برقراری تعامل و ارتباط با دولت 

داریم.

وی با بیان اینکه ایده ای با عنوان تاکسی های اینترنتی 
راه اندازی شــد، افزود: ســرمایه گذار این طرح با ســهم 
حداقلی وارد ماجرا شــد و حالا هــزاران میلیارد تومان 
ارزش دارد. آنچه نیاز شــهر مبنی بر خلاقیت و نوآوری 
اســت، این است که باید وارد شکل گیری آن شویم. ایراد 
به ماده ۴ بند ۳ اساسنامه، شهر را دچار مشکل می کند؛ 
بنابراین درخواست داریم اعضای شورا به ما کمک کنند 

این بند تصویب شود.
اقراریان به عنوان مخالف ســخنان شهردار گفت: اگر 
ما با اصل ســازمان نوآوری مخالــف بودیم، به اصل آن 
رأی نمی دادیــم و مــا از این مرحله عبــور کرده ایم. این 
دو گانه سازی که هر کس با بندهایی از اساسنامه مخالف 
اســت با تحول مخالف است، درســت نیست. یک نکته 
مشــخص تأکید شــد و آن اینکه اگر قرار است صندوقی 
ایجاد شــود، مجوز شورای شــهر تهران را داشته باشند. 
حالا اگر در صحبت های خود به مجوز شورا اشاره کردید 

هم به خاطر نامه ای بود که به شما دادند.
در ایــن لحظه زاکانــی برگه های کوچکــی را که در 
میانه ســخنانش از ســوی مدیرانش به او داده می شد، 
بــه اقراریان نشــان داد و گفت غیب گو شــده اید؟ چنین 

موضوعی به من گفته نشد.
در ادامه، حبیب کاشانی، خزانه دار شورای شهر تهران 
نیز به تکالیف قانونی ای که دولت در برابر شــهرداری ها 
دارد، اشــاره کرد که به آن عمل نکرده و یادآور شــد در 
این حوزه هم احتمال دارد دولت باز هم به تکالیف خود 

عمل نکند.
او گفت دولت بــه تکلیف خود درخصوص پرداخت 
یک سوم هزینه بلیت مترو عمل نکرده است؛ درحالی که 
متــرو اعتبــار دارد و در یک مســیر دو بار قطــار خراب 
می شــود و مردم در این وضعیت روحی و روانی، تحمل 
ایــن خرابی ها را ندارند. انبارهــا از قطعات یدکی خالی 

است و... .
مهدی عباســی هم به ســابقه حضورش در شورای 
سیاســت گذاری پارک هــای علم و فناوری در دانشــگاه 
آزاد اشاره کرد و گفت چشم اندازی که برای این سازمان 
دیده شده، افســانه ای است و با واقعیت منطبق نیست. 
او ادامه داد:  هدف شــما ســرمایه گذاری است یا بهبود 
و حمایــت از نوآوری؟ این دو با هم در تعارض اســت. 
در معاونت علمی ریاســت جمهوری بــرای حمایت از 
فعالیت های نــوآور وام های بلا عوض داده می شــود و 
تنها هدف حمایت اســت. مأموریت ما اقتصادی است یا 

حمایتی؟ این موارد باید شفاف شود.
در ادامــه ماده پنجم اساســنامه مورد بررســی قرار 
گرفــت. ســید جعفر تشکری هاشــمی در این خصوص 
گفــت: هر بنــد این ماده بــا فعالیت های یک ســازمان 

شهرداری در تعارض است.
زاکانی در دفــاع از این بند یادآور شــد: ما هم اکنون 
محصولات خود را به تعدادی از مراکز اســتان ها صادر 
می کنیــم و برخی کشــورها خواســتار محصــولات ما 

همچون ۱۳۷ و ۱۸۸۸ هستند. ما سرمایه گذاری می کنیم 
و می توانیم قرارداد با دیگر استان ها منعقد کنیم و منابع 
مانــدگاری برای شــهر خلق کنیــم و امکاناتی که دیگر 

کشورها نیاز دارند، به آنها ارائه دهیم.
وی بــا بیان اینکه ممکن اســت امــکان فناورانه ای 
وجود داشــته باشد که به آن نیاز داشته باشیم و بتوانیم 
از آن اســتفاده کنیم، گفت: باید دارایی خود را در اختیار 
توســعه قرار دهیم و ســرریز آن می تواند در اختیار سایر 

شهرها قرار بگیرد.
زاکانی خاطر نشان کرد: موضوع دیپلماسی فناوری و 
تفاوت با مرکز ارتباطات که مطرح شــد، همچون وزارت 
امور خارجه و معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
است؛ یعنی اگر اتفاق فناورانه ای بیفتد، سازمان فناوری 
ما مانند معاونت علمی و فناوری در کشورهای خارجی 
فعالیــت می کند  اما زیر ســایه و چتــر وزارت خارجه یا 
همان مرکــز ارتباطات. هیچ گونه تعارضی در ارتباط بین 
سازمان فناوری های نوین و مرکز ارتباطات وجود ندارد و 
درواقع سرفصلی است که به اداره شهر جهش می دهد 
و کمک می کنــد قابلیت های نظام جمهوری اســلامی 
نشان داده شود. فضا کاملا در دسترس ماست و چندین 
محصــول داریم که چند کشــور متقاضی محصولات ما 

هستند که وظیفه تأمین و پشتیبانی محصولات را دارد.
وی در ادامه این جلســه یادآور شــد: در بند ششــم 
شیوه های سرمایه گذاری لحاظ شده است و ممکن است 
کســی که می خواهد قدرالســهمی را بپذیــرد، به دنبال 
مشارکت یا در اختیار قراردادن سهام باشد. اگر بخواهیم 
در این بند طریقه را حذف کنیم، ســازمان را رها کرده ایم 
کــه هر کاری می خواهد انجام دهــد. هیچ منعی وجود 
ندارد و ابزار نوین مالی اســت که بتوانیم ســهم خود را 
بگیریــم و حذف کردن طریق و مســیر، مضر و به معنای 

مبهم بودن بند ششم است.
بررسی اساسنامه این ســازمان در این جلسه شورای 
شــهر تهران هم به پایان نرسید و اعضای شورا تنها یک 
فصل آن را بررســی کردند. اما در جلسه روز گذشته، به 
تغییر و جابه جایــی برخی از معاونان شــهردار، قیمت 

مخازن زباله و دیوارنگاره ولیعصر هم پرداخته شد.
مهدی چمران پیش از آغاز جلســه شورای شهر، به 
رســانه ها درخصوص حواشــی پیش آمــده در ارتباط با 
هزینه های مطرح شده برای سطل های زباله گفت: اصلا 
مهم نیست که قیمت سطل های زباله یک میلیون تومان 
باشــد یا ســه، چهار یا ۱۰ تا ۱۵ میلیون؛ مهم ماهیت این 
اتفاقات است که در حوادث اخیر به بیت المال خسارت 

زیادی وارد شد.
چمران ادامه داد: البته اگر یک سطل زباله به صورت 
فلزی و کاور تهیه شــود، قطعا قیمت آن بین همان ۱۰ تا 
۱۵ میلیون تومان خواهد بود و این در حالی است که در 
روزهای اخیر حواشــی ای درخصوص اظهارات بنده در 

این خصوص ایجاد شده بود.
پرویز ســروری هــم از نحوه انعکاس اخبار شــهری 

در صداوســیما گلایــه کرد و گفت:  از صداوســیما توقع 
دارم تا نســبت بــه انعکاس اقدامات شــهرداری تهران 
بهتــر عمــل کند. اخبــار تهــران به عنوان مرکز کشــور 
کــه الگودهی به ســایر شــهرها می کند، مهم اســت. 
در حال حاضر اخبار شورای شهر تهران و مدیریت شهری 
در وقت مرده کانال پنــج که هیچ فردی آن را نمی بیند، 

پخش می شود.
ســید جعفر تشکری هاشمی هم از باز شدن قفل ورود 
اتوبوس های دولتی خبر داد و گفت: ســهمیه واگذاری 
اتوبوس از ســوی دولت از سال ۸۹ متوقف شده بود  اما 
پس از وقفه ۱۲ ســاله الگوی گذشته مورد توجه وزارت 
کشور قرار گرفت و با پیگیری خوب شهرداری تهران، روز 
گذشــته ۲۰۰ اتوبوس تک کابیــن وارد ناوگان حمل ونقل 
عمومی شــد که اتفاق خوبی است. هرچند شهر حداقل 
به هفت هــزار اتوبوس نیاز دارد. البته پیش بینی شــده 
حداقل هزار و ۷۰ دســتگاه اتوبوس از طریق دولت وارد 

ناوگان شود.
اما جعفر شربیانی از نحوه برخورد معاونان شهردار با 
شورای شهر گلایه کرد و گفت: در پنج دوره قبلی، زمانی 
که یک لایحه از ســوی شهرداری به شورای شهر ارسال 
می شــد، به احترام مــردم و نمایندگان مردم در شــورا، 
معاونان و مدیران در زمان بررسی حضور پیدا می کردند  
اما بعد از گذشــت ۱۴ ماه، ایــن رویکرد در تفکر مدیریت 
شــهری این دوره نه تنها شــکل نگرفته  بلکه برنامه ای 
بــرای آن نیز ندارنــد. تذکر بنده این اســت که ما لایحه 
درجه یک و دو نداریم، تمامی کارهای ما در شورای شهر 
برای مردم اســت؛ اینکه یک لایحه  برای شهرداری مهم 
است و همه در جلسه بررسی حضور دارند اما لایحه ای 
که برای شــهرداری مهم نیســت هیچ کدام از معاونان 
حضور ندارنــد و از این لوایح به عنــوان لوایح درجه دو 

یاد می شود.
شربیانی یادآورشد: درخواست من این است که حتما 
معاونــان به این مســئله توجه کنند. اگر ایــن کار برای 
تضعیف شورا انجام می شــود که رویکرد خوبی نیست 
و اگر در پشت ســر برای تضعیف شــورا حرکت می شود، 
دســت کم باید ظاهر را حفظ کنیم تا شورای شهر قوی و 

با تعامل بالا در تهران داشته باشیم.
حبیب کاشــانی به انتصابات در شهرداری اشاره کرد 
و گفــت:  ما در این زمینه در هیچ انتصاب و پیشــنهادی 
مشــارکتی نداشــتیم؛ چرا که ایــن در حیطــه اختیارات 
شهردار و همکارانش است  اما شورا حتما نسبت به این 

انتصابات نظر خود را در جلسات اعلام خواهد کرد.
او درخصــوص دیوارنگاره میــدان ولیعصر با عنوان 
«زنان سرزمین من» گفت: ســازمان اوج تا امروز هزاران 
اقدام خوب داشــته اســت  اما هدف وســیله را توجیه 
نمی کنــد. در میان این زنان ســرزمین مــن، یادکردن از 
مادر شهیدان افراســیابی مغفول مانده است؛ مادر پنج 
شهیدی که می توانست جزء زنان سرزمین ما باشد و نگاه 

مردم را جلب کند.

دوشنبه
۲۵ مهر  ۱۴۰۱

سال بیستم      شماره ۴۳۹۶

خبرنــگار یا فعالان سیاســی ای در این مــدت بودند که در هنگام بازداشــت 
علاوه بر ضبط وســایل الکترونیک خودشان، وسایل شــخصی خانواده یا نزدیکان 
آنهــا هم ضبط شــده تــا از آن بــرای تحصیل دلیل اســتفاده شــود، موضوعی 
کــه طبق قانــون ایرادات حقوقــی به آن وارد اســت، زیــرا نباید بعــد از ضبط 
وســایل الکترونیــک جرم تعریف شــود  بلکه تعریــف جرم به قبــل این مرحله

 مربوط می شود.
نعمت احمدی نسب، وکیل پایه یک دادگســتری و عضو کانون وکلای مرکز در 
رابطه با ضبط وسایل شخصی، بازداشتی های اخیر و خانواده آنها مانند لپ تاپ و 
تلفن همراه به «شرق» می گوید: توجه کنید که اگر فردی بازداشت شود و اتهامش 
وســیله جرمی داشته باشــد، مقام قضائی می تواند دســتور ضبط آن را بدهد  اما 
اینکه وسایل شــخصی همه خانواده، از همسر و خواهر و برادر بازداشت و ضبط 
شود، درست نیست. اصولا این رویه بد مدت ها ست که صورت می گیرد. یعنی اول 
بازداشــت می کنند، بعد وســایل الکترونیک را مأموران با خود می برند و برای آن 

جرم تعریف می کنند که این خلاف قانون است.

ایــن وکیل ادامه می دهد: بنابراین باید آن ابزاری را که جرم با آن انجام شــده، 
مشخص کنند و نه اینکه وسایل را ببرند تا به قصد تعریف جرم از آن استفاده کنند. 
همچنین برای مثال در رابطه با فردی که گفته شــده برای مسائل سیاسی جرمی 
مرتکب شــده و طبق دستور قضائی ای که صادر می شود، باید وسایل الکترونیک و 
ادوات جرمش ضبط شــود و بیاورید اما اینکه وسایل افراد دیگر خانه، مثلا موبایل 
و لپ تاپ مادر، پدر یا همســرش را هم ببرند، خلاف است؛ حتی در رابطه با ضبط 
وســایل خود فرد هم بســتگی به نظر بازپرس دارد که وسایل شخصی فرد تا چه 

زمان در اختیار گروه تحقیق قرار گیرد.
احمــدی اضافه می کند: برای اینکه تا چه زمانی این ابزار دســت مقام قضائی 
قرار بگیرد، شــرح قانونی وجود ندارد که مثلا چند روز باشــد. باز هم تأیید می کنم 
این طور نباید باشــد که بخواهیم تحصیــل دلیل کنیم، یعنی از لپ تاپ و تلفن فرد 
اســتفاده کنیم تا اتهامی پیدا کنیم، این خلاف است. باید اتهام اول مشخص باشد  
اما آقایان اول ابزار را می گیرند و بعد به دنبال سرنخ می روند که این تحصیل دلیل 

کار قضائی نیست.

خبـر برگـزیـده

آخرین اظهارنظرها 
درباره دانش آموزان حاضر در ناآرامی ها

ایســنا: بــا گذشــت چندیــن روز از انتشــار اخبار غیررســمی دربــاره برخی 
دانش آموزان که گفته می شد در ناآرامی های اخیر خیابانی بازداشت شده اند و 
ورود کمیســیون آموزش مجلس، هنوز آمار و خبر رسمی ای در این باره از سوی 
دستگاه قضا اعلام نشده است. با ایجاد اعتراضات به حادثه مهسا امینی، گستره 
این ناآرامی ها به برخی مدارس رســید و به دنبال آن اخبــار متناقضی درباره 
وضعیت دانش آموزان شرکت کننده در ناآرامی ها در فضای مجازی منتشر شد؛ 
از دســتگیری و معرفی آنها به نیروهای امنیتی تا ... . با گذشــت چندین روز از 
انتشــار چنین اخباری و در حالی که انتظار می رفت مقامات آموزش و پرورش از 
روزهــای ابتدایی این حادثه پاســخ گوی جو روانی ایجاد شــده در مدارس و از 
همه مهم تر ایجاد ســایه حمایت و آرامش باشــند  اما ســکوت پیشه کردند تا 
بالاخره با اوج گرفتن اخبار غیررســمی، لب به سخن گشودند و از عدم اخراج و 

زندانی نشدن دانش آموزان سخن گفتند.
معاون وزیر آموزش و پرورش: دانش آموز اخراجی و اخراج موقت نداشتیم

اولین واکنش وزارت آموزش و پرورش از سوی محمد مهدی کاظمی، معاون 
آموزش متوســطه وزارت آموزش و پرورش صورت گرفت. کاظمی در نشستی 
خبری که هفدهم مهرماه برگزار شــد، درباره وضعیــت دانش آموزانی که در 
ناآرامی های روزهای گذشــته شرکت کرده بودند، گفت: «امنیت در هر کشوری 
جزء خط قرمزها و توجه به این موضوع مورد تأکید همه کشورهاســت. ما باید 
زمینه آموزش را برای همه دانش آموزان فراهم کنیم و اگر جایی تعداد اندکی 
در مقابــل حدود ۱۶ میلیون دانش آموز ما بخواهنــد حرکتی انجام دهند، باید 

برای همان دانش آموزان نیز فرصت آموزش را فراهم کنیم».
وی در عین حال که تأکید کرده بود «هیچ دانش آموزی در این راســتا اخراج 
نشــده است»، گفته بود: اگر مشــکلی برای یکی از این دانش آموزان پیش آید، 
مــا خود را موظف می دانیم برای آمــوزش او تلاش کنیم. دانش آموزی در این 
راســتا اخراج نشــده؛ اگر هم تحت تأثیر قرار گرفته و حرکتی انجام داده، باید 

به او آگاهی بخشی کنیم. در این راستا تاکنون دانش آموز اخراجی نداشته ایم.
کاظمی همچنین در پاســخ به اینکه آیا دانش آموزی به خاطر بی انضباطی 
و انجــام فعالیت هایــی در ناآرامی های اخیر با «اخراج موقت» مواجه شــده 
اســت؟ اظهار کرده: «گفت وگو و اطلاع به اولیای دانش آموزان تنها به منظور 
آگاهی بخشــی اســت و ما چیزی به عنوان اخراج موقــت نداریم. حتی وزارت 
آموزش و پــرورش خود را موظف می داند تلاش خود را برای دانش آموزانی که 
از قبل بازگشــایی مدارس برایشان اتفاقاتی افتاده و مشکلاتی داشته اند، انجام 

دهد».
وی برخی خبر رســانی ها را که بعضا در این ایام شکل گرفت، اخبار دروغ و 
بزرگ نمایی شــده دانســته و گفته بود: «نوجوانان و جوانان ما پیرو مکتب امام 
حســین و انتظار بزرگ می شوند و این امر را در خیل حضور جوانان و نوجوانان 
در پیــاده روی اربعین می بینیم. اســتکبار از طریق جنگ رســانه ای و از طریق 
رســانه، سعی در بزرگ نمایی و بعضا ساختارشــکنی هایی دارد که تعدادی در 

کشور شروع به انجام دادن آن کردند».
رئیس کمیسیون آموزش: دانش آموز بازداشتی نداریم

علیرضــا منادی، رئیس کمیســیون آمــوزش و تحقیقات مجلس شــورای 
اســلامی نیز هفدهم مهرماه به ایســنا گفته بود: «اصلا دانش آموز بازداشتی 
نداریم. درباره اینکه معلمی بازداشــت شــده باشد هم خبر ندارم؛ چون چنین 
چیزی نیست. اگر بازداشتی باشــد به ما مراجعه می کنند. فیلم منتشر شده که 
به دلیل اعتراض دانش آموزان نیروهایی وارد مدرســه ای شدند، دروغ است و 

چنین چیزی وجود ندارد».
وزیر آموزش و پرورش: دانش آموز بازداشتی و زندانی نداریم

این در حالی است که وزیر آموزش و پرورش در گفت وگویی با روزنامه «شرق» 
که ســه روز پس از این اخبار و در بیســتم مهرماه منتشر شــد، اعلام کرده بود 
«دانش آموزی در زندان نداریم و مواردی هم اگر بازداشــت باشند، برای بحث 
اصلاح و تربیت اســت که در مرکز روان شناسی هســتند و دوستان کارشناس 

کارشان را انجام می دهند تا بعد از اصلاح به محیط مدرسه برگردند».
وی همچنین در پاســخ به این سؤال که تعداد دانش آموزان بازداشتی چند 
نفر است؟ بیان کرده بود: «تعدادشان زیاد نیست و این قدری نیستند. نمی توانم 
آمــار دقیقی از تعدادشــان بدهم. در این شــرایط و مرحله ممکن اســت این 
دانش آموزان به شخصیت های ضداجتماعی تبدیل شوند که می خواهیم آنها 

را اصلاح کنیم».
به دنبال انتشــار این خبر کــه واکنش هایی را نیز در پی داشــت، نوری روز 
گذشــته (۲۴ مهرمــاه) درخصوص تعــداد دانش آمــوزان دستگیر شــده در 
اغتشاشــات اخیر به فارس گفته اســت: دانش آموز بازداشتی و زندانی در این 
خصوص نداریم. در کانون اصلاح و تربیت قبل از این اغتشاشــات، نوجوانانی 
حضور داشــتند کــه ترک تحصیل کرده بودند و به دلیــل بزهی که انجام داده 
بودنــد، در آن مکان تحــت آموزش و تربیت بودنــد. دانش آموزان اگر موردی 
داشته باشــند، در مراکز مشاوره مدرسه راهنمایی می شــوند؛ بنابراین تعبیری 
کــه دانش آموزان به مراکز کانون اصلاح و تربیت منتقل می شــوند، مناســب 

نبوده است.
ورود کمیسیون آموزش به موضوع دانش آموزان بازداشتی

حبیب االله دهمرده، عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شــورای 
اسلامی، در همان روز (بیســتم مهرماه) به صحبت های وزیر آموزش و پرورش 
واکنش نشــان داد و گفت : «کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس در صورت 
وجــود مطلبــی درباره دانشــجویان و دانش آموزان بــه آن ورود خواهد کرد. 
باید حساب اغتشاشــگران و کسانی را که سوءاســتفاده می کنند، از دانشجو و 
دانش آموز جدا کرد. ما تلاش می کنیم در صورت وجود موردی، بررســی های 

لازم را انجام دهیم».
در حالی که رضا حاجی پور، سخنگوی کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
شورای اســلامی، ۲۱ مهرماه در گفت وگو با یک رسانه، درباره بازداشت برخی 
دانش آموزان و تعداد آنها گفته بود: «متوجه شدیم که بازداشتی دانش آموزی 
آن چنانی نداشــتیم. در حوزه دانش آموزی و دانشــجویی به ندرت بازداشــتی 
داریم و جز موارد خاص که ارتباط با برخی شــبکه های معاند خارج از کشــور 
داشتند، بازداشتی نداریم که آن هم با اسناد و مدارک، افراد را فراخوانده اند و در 
حال بازجویی هستند»، بطحائی، وزیر اسبق آموزش و پرورش به این اظهارات و 

ادبیات به کار رفته در این سخنان واکنش نشان داد.
وزیر اســبق آموزش و پرورش: در جلسات بازجویی دانش آموزان بازداشتی 

روان شناس تربیتی حضور داشته باشد
سیدمحمد بطحایی، وزیر اسبق آموزش وپرورش در صفحه توییتری اش در 
واکنش به اظهارات ســخنگوی آموزش و تحقیقات مجلس شــورای اسلامی 
نوشــت: «ســخنگوی کمیســیون آموزش گفتند فقط دانش آمــوزان مرتبط با 
شبکه های معاند خارج از کشور در بازداشت هستند. اینها کودکان و نوجوانانی 

کم سن و سال بیش نیستند، این چه ادبیاتی است برادر!».
وی در ادامه نوشته است: «به عنوان یک معلم درخواست می کنم در تمام 
جلســات بررسی و بازجویی دانش آموزان بازداشت شده، یک معلم کارکشته یا 

روان شناس تربیتی حضور داشته باشد».
همچنین هاشمی نکو، مشاور وزیر آموزش و پرورش در امور تشکل  ها نیز روز 
گذشته ( ۲۴ مهرماه) با بیان اینکه «حفاظت و صیانت از دانش آموزان اولویت 
اصلی اســت»، تأکید کرد: «لازم است روش گفت وگو و تبیین و اقناع را مد نظر 

داشته باشیم و در این مسیر با محبت و سعه صدر و صبوری رفتار کنیم».

ایسنا: مشاور رئیــس سازمان غذا و دارو، ســجاد اسماعیلی ضمن تکذیب اخباری در 
فضای مجازی مبنی بر واردات رمدســیویر آلوده به کشــور، گفت: واردات دارو تنها با 
مجوز سازمان غذا و دارو انجام شده و بعد از تأیید سلامت و ایمنی داروی وارداتی از 
ســوی این سازمان، دارو وارد بازار می شود. در بحث واردات دارو، ورود دارو به کشور 
طی فرایند مشخصی و زیر نظر سازمان غذا و دارو انجام می شود. داروها یا به صورت 
ثبتی و از طریق شــرکت هایی که نماینده رســمی در کشور هســتند، وارد می شوند یا 
واردات دارو به صورت فوریتی و در مواقعی که دارویی دچار کمبود شده و نیاز داریم 
که دارو ســریع تر وارد بازار شود، انجام می شود. واردات دارو از هر دو طریق با مجوز 
ســازمان غذا و دارو انجام می شود. وی افزود: وقتی دارویی از هر کدام از این مسیرها 
وارد کشــور می شــود،  نمونه برداری از آنها انجام شده و آزمایش های کیفی نیز انجام 
می شــود تا از ســلامت و ایمنی محصول مطمئن شــویم و در صورتی که ســلامت و 
ایمنی داروی وارداتی از ســوی سازمان غذا و دارو تأیید شود، دارو وارد بازار می شود. 
اسماعیلی تأکید کرد: بر این اســاس چنین اخباری درباره واردات رمدسیویر آلوده که 

در فضای مجازی مطرح شده،  به هیچ عنوان صحت ندارد.

تکذیب ورود  رمدسیویر آلوده 
به کشور
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